
Zápis ze 3. schůze finančního výboru v roce 2018 ze dne 16.04.2018 
 
 

Dne 16.04.2018 od 15.15 hod. proběhla v kanceláři vedoucího finančního odboru schůze 
finančního výboru města Hranic jmenovaného usnesením zastupitelstva města č. 21/2014 – ZM 2 
ze dne 11. 12. 2014.  
Dle prezenční listiny bylo konstatováno, že je přítomno 7  členů, výbor tudíž je  usnášeníschopný.  
 
 

Program:     
1. Informace o čerpání rozpočtu za 1.Q 2018 
2. Rozpočtová opatření 
3.   Materiály k projednání v zastupitelstvu města dne 19.04.2018 
 

Schůzi zahájil a řídil předseda finančního výboru Ing. Jindřich Těšík 
 
Ad 1. 
Členové finančního výboru se seznámili s výsledkem rozpočtového hospodaření za 1. čtvrtletí roku 
2018 v oblasti provozního i investičního rozpočtu.  
Ing. Zemek přednesl srovnání vývoje daňových příjmů se stejným obdobím loňského roku. Plnění 
daní je vyšší cca o 6 mil Kč oproti loňskému roku. To je dáno zvýšení procentních bodů z příjmů 
z DPH pro obce a dále vývojem národního hospodářství, což výběr daní kopíruje. 
Investiční rozpočet vykazuje čerpání ve výši 2,16% upraveného rozpočtu, protože investiční akce 
se teprve rozbíhají a fakturace se do rozpočtu promítá se zpožděním díky splatnosti faktur.  
Provozní rozpočet odpovídá  
V oblasti příjmů byl zaznamenán pokles u poplatků za vydávání řidičských oprávnění a správních 
poplatků jako celku (což se ovšem do konce roku může změnit). U ostatních příjmů není 
avizováno, že by rozpočet nebyl naplněn.  
Dotaz byl vznesen na příjmy z pokut vyměřených radarem. Ty činí zatím cca 3,7 mil. Kč 
z plánovaných 11 mil. Kč. Ing. Ondra navrhnul, aby se sledoval poměr pokut zaplacených místními 
a mimohranickými řidiči. 
Závěr: 
Bylo přijato usnesení: 
Finanční výbor bere na vědomí informaci o čerpání rozpočtu za 1. čtvrtletí 2018 
 
Ad 2: 
Ing. Birnbaumová představila členům finančního výboru rozpočtová opatření předkládané 
zastupitelstvu města ke schválení.  
Závěr:  
Bylo přijato usnesení: 
Finanční výbor doporučuje zastupitelstvu města schválit rozpočtová opatření v předloženém znění. 
 
Ad 3:  
Bod 7 - Navýšení příspěvku MKZ Hranice – 100 let republiky 
Jedná se o částku 221.400 Kč na dofinancování plánovaných oslav stého výročí založení republiky 
na základě předloženého programu. 
Finanční výbor doporučuje zastupitelstvu města schválit navýšení příspěvku. 
 
Bod 10,11,12 – Žádosti o poskytnutí dotací  
Členové finančního výboru opětovně upozorňují na nekoncepčnost a nesystémovost poskytování 
dotací mimo grantové řízení. Zejména je na zvážení poskytování finančních příspěvků žadatelům, 
kteří předtím neuspěli nebo uspěli jen částečně při podání žádosti o grant. Řešením by mohlo být 
dvoukolové rozdělování grantů a příspěvků. 
Finanční výbor souhlasí s poskytováním mimořádných dotací v opodstatněných  případech, kdy 
např. žadatel nemá ve stanovené lhůtě potřebné informace, nebo samotná finanční potřeba 
vznikne až v průběhu roku. Pro tyto případy by bylo vhodné vytvořit účelovou rezervu a stanovit 
pravidla jejího čerpání. 



Závěr:  
Bylo přijato usnesení: 
Finanční výbor doporučuje zastupitelstvu města schválit poskytnutí dotace Kristýně Skupieňové ve 
výši 20.000 Kč (bod 10) a dotace na dopravu na finále Světového tanečního poháru ve výši 
100.000 Kč (bod 11) 
Finanční výbor nedoporučuje zastupitelstvu města schválit poskytnutí dotace na Chovatelskou 
výstavu trofejí (bod 12) 
 
Bod 13 - žádost o poskytnutí dotace mimo dotační řízení - mobilní aplikace 
Žádost HRA o 200.000 Kč. V diskuzi zazněly pochybnosti o potřebnosti dalšího informačního 
systému v Hranicích a jeho finanční náročnosti. Byl vznesen dotaz, zda šlo o objednávku služby od 
města Hranice, či zda se jedná o iniciativu Hranické rozvojové agentury. Chybí údaje o využívání 
aplikace – kolik lidí si ji stahuje, jaká je návštěvnost, zda je využívána placená reklama apod. 
Nebyl předložen výhled na další roky. 
Závěr:  
Bylo přijato usnesení: 
Finanční výbor nedoporučuje zastupitelstvu města schválit poskytnutí dotace na mobilní aplikace. 
 
 
 
Termín příští schůze: pondělí 18.06.2018  v 15.15 hod. 
 
 
 
Ing. Jindřich Těšík              
předseda finančního výboru                                 zapsala: Ing. Petra Birnbaumová 
 
 
 


